
Käskymuoto 

 



Käskymuotoa käytetään käskyissä, kehotuksissa 
ja pyynnöissä. 

 
Kom in! 
   

Sätt dig! 
   

Var så god! 
   

Tule sisään! 

 

Istuudu! 

 

Ole hyvä! 



 
Käskymuoto saadaan perusmuodon ja 
preesensin yhteisistä kirjaimista. 
 

Perusmuoto Preesens  Käskymuoto 
 
vänta  väntar   Vänta!  Odota! / Odottakaa! 

läsa  läser   Läs böcker! Lue / lukekaa kirjoja! 
göra  gör   Gör det! Tee / tehkää se! 

 

 



 
Huomaa seuraavat asiat. 
 

Käskymuodossa vain yksi m-kirjain. 
 
Kom hit!  Tule tänne! 

 

Kieltosana tulee käskymuodon jälkeen. 
 

Kom inte hit!  Älä tule tänne! 

 



 
Huomaa seuraavat asiat. 
 

Olla-verbillä on oma käskymuotonsa ja adjektiivi on monikossa, 
kun käsketään useampia. 

 
Var så god!  Ole hyvä!  
Var så goda!  Olkaa hyvät! 

 

Refleksiiviverbien kanssa käytetään dig, kun käsketään yhtä ja 
er, kun käsketään useampaa. 

 

sätta sig  sätter  Sätt dig! Istuudu!  

    Sätt er! Istuutukaa! 

 



Muodosta käskymuoto ja suomenna lause. 

skratta  

skrattar           ________ mycket! 

 

äta  

äter             ____ nyttigt! 

 

ha 

har  ____ roligt! 

Naura paljon! 

 

 

Syö terveellisesti! 
 

 

Pidä hauskaa! 

Skratta 

Ät 

Ha 



Muodosta käskymuoto ja suomenna lause. 

göra 

gör          ____ allt i tid! 

 

lägga sig 

lägger sig     ______ dig i tid! 

 

glömma 

Glömmer     ______ inte att le! 

Tee kaikki ajoissa! 

 

Mene ajoissa nukkumaan! 

 

 

Älä unohda hymyillä! 

Gör 

Lägg 

Glöm 



Käännä. 

1. Kuuntele minua! 

2. Odota meitä! 

3. Lue kirjoja! 

4. Nuku hyvin! 

5. Älä tee sitä! 

6. Tule tänne! 

7. Istuudu ole hyvä! 

8. Istuutukaa olkaa hyvät! 

Lyssna på mig! 

Vänta på oss! 

Läs böcker! 

Sov gott! 

Gör inte det! 

Kom hit! 

Sätt dig var så god! 

Sätt er var så goda! 


